

Accreditations 認證



Graduates will be accredited for direct application to the Graduate ISEP membership and current students will enjoy FREE student membership for the duration of the programme.

學生在課程期間將享有免費學生會籍，並可在畢業後直接申請 ISEP 畢業生會籍。



Graduates will be conferred ISB® Advisor designation by IASE and be eligible for membership to IASE's network, and enjoy their first year for FREE (subject to renewal).

畢業生將由IASE授予ISB®顧問稱號，並可成為IASE專業網絡的一員，以及享有首年免費會籍（請以最新公告為準）。

Scholarships 奖學金

Hong Kong Future Talents Scholarship Scheme for Advanced Studies (HKFTSS)

The SLG Programme has been selected for the HKFTSS, local students admitted to the Programme are eligible to apply for the scholarship. The award of the scholarships will be based on merits.

香港未來人才深造獎學金計劃

本課程已被選入HKFTSS，被本課程錄取的本地學生均可申請該獎學金。獎學金將會以擇優而取為基礎。

The Centre for Civil Society and Governance Scholarship (CCSG Scholarship)

Students who have attained outstanding academic performance in the SLG programme will be nominated for the CCSG Scholarship. The Scholarship will be awarded on the completion of the programme.

公民社會與治理研究中心獎學金 (CCSG獎學金)

若學生在課程中取得卓越學業成績，將被提名為CCSG獎學金候選人。該獎學金將於課程完成後頒發。



Admissions Requirements 入學資格

- ✓ A Bachelor's degree or an equivalent recognised qualification
- ✓ Satisfy HKU's English language requirements
- ✓ Preference will be given to candidates who have two or more years of related work experience
- ✓ Shortlisted candidates will be required to attend an online interview via Zoom

- ✓ 具備學士學位或相關資歷
- ✓ 符合香港大學入學的英語水平要求
- ✓ 具兩年或以上相關工作經驗會優先考慮
- ✓ 入圍申請者將會獲邀以ZOOM進行面試

Tuition Fee 學費

- ✓ 1-Year Full Time: HKD 250,000 per year
- ✓ 2-Year Part Time: HKD 125,000 per year
- ✓ 一年全日制: 每年港幣\$250,000元
- ✓ 兩年兼讀制: 每年港幣\$125,000元

Application Deadlines 申請截止日期

- ✓ Non-local Students: February 27, 2026 (Friday, 12:00 noon)
- ✓ Local Students: March 31, 2026 (Tuesday, 12:00 noon)
- ✓ 非本地生: 2026年2月27日 (星期五, 中午12時正)
- ✓ 本地生: 2026年3月31日 (星期二, 中午12時正)

Apply Now 立即申請

- ✓ Offers will be made on a rolling basis
- ✓ Scan the QR code and apply online: admissions.hku.hk/tpg/
- ✓ 申請按序審核後，合資格者將會獲取錄通知
- ✓ 掃描二維碼即可於網上申請: admissions.hku.hk/tpg/



HKU SLGP

Enquires 查詢

✉ ccsg@hku.hk
📞 (852) 3917 4767

📍 Room 703, 7/F, The Jockey Club Tower, Centennial Campus, The University of Hong Kong, Pokfulam, Hong Kong
香港薄扶林道香港大學百周年校園
賽馬會教學樓7樓703室



永續發展領導力與治理
SUSTAINABILITY LEADERSHIP
AND GOVERNANCE



2026-27
MASTER OF SOCIAL SCIENCES IN
社會科學碩士

Our Programme



Established in 2003, the MSocSc in Corporate Environmental Governance was renamed MSocSc in Sustainability Leadership and Governance in 2021. The programme aims to equip students with the required understanding and skill set to address the sustainability-related challenges that organisation and society face. This programme has elevated sustainability beyond market trends for an enduring transformation of the way we think and act, so learners take informed decisions for a just society.

關於課程

本課程自2003年開辦，原名為「企業環境管治碩士課程」，並於2021年易名為「永續發展領導力與治理碩士課程」。本課程致力於培養學生掌握應對永續發展挑戰所需的關鍵技能，深入理解全球化、社會責任以及貿易等議題。透過一系列精心挑選的當代理論與專案實踐，學生將學會如何把環境與社會議題有效地融入業務策略之中，從而在推動機構發展的同時，兼顧社會責任與環境保護。



Secure Cutting-edge Concepts and Knowledge to Address Sustainability Challenges

Candidates who aspire to develop a career, or to further enhance their expertise, in the fields of corporate responsibility, sustainability strategy, reporting, impact investing, and environmental policy will find this programme particularly attractive. Through cross-disciplinary approaches, the rigor of academic discourse, as well as leadership and communication skills development, you will be able to make leading contribution and lasting impact. We welcome you to visit our website for further details and to contact us with any questions.

掌握應對永續發展挑戰的新概念和知識

此課程適合有意在企業責任、永續發展策略、企業永續報告彙編、影響力投資以及環境政策等領域發展事業，或者進一步提升相關專業知識的人士，本碩士課程透過跨學科專題研究方法、學術理論與實踐並重，以及領導力和溝通技巧的培訓，助你創造出更具前瞻性的策略。歡迎瀏覽我們的網站，以了解更多關於「永續發展領導力與治理碩士課程」的資訊。

Our Centre



Established in December 2002, the Centre for Civil Society and Governance (the Centre) is the first research centre in Hong Kong dedicated to enhancing our knowledge of civil society – its nature, constituents, dynamics, roles (in particular its contribution towards governance) – and to contributing to the attainment of a sustainable society through forging community-based, innovative solutions to inform policy deliberation and collective action.

關於主辦中心

「公民社會與治理研究中心」成立於2002年12月，是香港首個致力研究公民社會本質、構成要素、動態和角色（特別是在治理上的貢獻）的研究中心。我們以社群為本的創新方案，推動討論和落實相關政策，以建構永續社會為使命。

Programme Structure 課程架構

4 Compulsory courses 4門必修科目	24
4 or 5 Elective courses 4或5門選修科目	24
Capstone 實踐專案	12
Total 總計 (credits 學分)	60

ELECTIVE 選修 COURSES 科目 (6 credits 學分)

Mode of Attendance 1-year full-time / 2-year part-time Classes conducted on weekday evenings and Saturdays	Climate governance: mitigation and adaptation 氣候治理：減緩與適應
上課模式 1年全日制/2年兼讀制 課程於平日晚上和週六進行	Decision-making in value chain management 價值鏈管理的決策制定
COMPULSORY 必修 COURSES 科目 (6 credits 學分)	Digital society and governance 數碼社會與治理
Concepts of sustainability leadership 永續發展領導概念	Environmental economics and analysis 環境經濟學與分析
Governance and policy for sustainability transition 永續發展及轉型的治理與政策	Globalisation and the environment 環境與全球化
Market-based instruments and low carbon economy transition: a regional perspective 市場化手段與低碳經濟轉型：區域視角	Social entrepreneurship and social innovation 社會創業與社會創新
Principles for the management of corporate sustainability 企業永續發展管理原則	Special topics in cutting edge sustainability methods 前瞻性永續方法專題
CAPSTONE EXPERIENCE COURSE 實踐專案 (12 credits 學分)	Sustainability management systems 永續管理系統
Capstone 實踐專案	Sustainable and responsible investment 永續與負責任投資
	Transparency, accountability and disclosure 透明度、問責制與信息披露

Environmental impact assessment * 環境影響評估	Green buildings and energy management * 綠色建築和能源管理
Urban planning and environmental management * 城市規劃與環境管理	

* Cross-listed elective courses worth 3 credits each.
跨學科選修課程，各課程為3學分。

Our People

Dr. Vivian Chu

BSc (UCL); MSc (UCL); PhD (HKU)
FHEA, ISB®
Programme Co-Director
課程聯席主任

Dr. Winnie Law

BPlan (Auckland); MPlan (Auckland); PhD (HKU)
FHEA, MHQIQP, CEMAHK
Programme Co-Director
課程聯席主任

Mr. George Chen

MPA (HKU); DPA candidate (HKU)

Ar. Dr. Tony Ip

BEng (HKU); BBE (QUT); MSc (HKU); MArch (HKU); MUD (HKU);
MSt (Cambridge); PhD (HKPolyU)

Ir. Sophia Lau

BSc (HKU); MSc (HKU)

Professor Ian Li

BA (Renmin); MPA (Columbia); PhD (Indiana)

Professor Tracy Lu

BBA (SYSU); MPA (SYSU); MPhil (CUHK)

Professor Julian Nowag

LLB (Germany & Austria); LLM (Durham);
MSt (Oxford); DPhil (Oxford)

Professor Bayden Russell

BSc (Australia); Ph.D. (Australia)

Professor Joyce Tsoi

B.Eng (UCL); MSc (DIC) (ICL); PhD (HKU)

Professor Jeanne Ng

BSc (Toronto); PhD (HKU)

Professor Liqing Peng

BSc (PKU); BA (PKU); PhD (Princeton)

Professor Agnes K Y Tai

BSc (Roosevelt); MBA (UChicago); PhD (HKUST)

Dr. Jessica Williams

LLB (EXON); MSc (Cardiff); PhD (HKU)

Our Alumni

Mr. Patrick Ho

(2007 Graduate)

Head of Sustainable Development
可持續發展主管
Swire Properties
太古地產

Mr. David Kim

(2019 Graduate)

Head of Sustainability Department
可持續發展部門主管
The Bank of East Asia
東亞銀行

Mr. Li Yuanbao

(2020 Graduate)

Senior Anti-Money Laundering Manager
高級反洗錢經理
Tencent Financial Technology
騰訊金融科技

Ms. Susan Clear

(2019 Graduate)

Director of Social Impact Investing
社會影響投資總監
Macquarie Group
麥格理集團

Ms. Tiffany Lee

(2019 Graduate)

Assistant Director of Corporate Responsibility and Sustainability
企業責任與可持續發展助理總監
The Hong Kong and Shanghai Hotels Ltd.
香港上海大酒店有限公司

Mr. Ron Ho

(2024 Graduate)

Chief Quality Assurance and Governance Manager of
Hong Kong Transport Services
香港客運服務總品質保證及管治經理
MTR Corporation Limited
香港鐵路有限公司